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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 8/2022(358) 

 
Datum a čas konání: 13. září 2022 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 18 senátorů) 

Omluveni: Štětina/FSI, Kosová/FSI, Galeová/FA, Musilová/FP, Zahrádka/FCH,  
Homola/FaVU, Krečmer/CEITEC, Trunec/CEITEC 

Stálí hosté:  Ing. Bradáč/ ÚSI, PaedDr. Slezáček/CESA 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Doupovec, Houser, kancléř 
Gregorek, kvestorka Němcová 

Omluveni: prorektoři Weiter a Pěnčík 
 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 7/2022 ze dne 30. 6. 2022 
4. Rezignace členky AS VUT z FaVU Bc. Veroniky Špundové a předání Osvědčení o členství v AS VUT 

zvolenému náhradníkovi za člena AS VUT na FaVU - Mgr. et MgA. Martinu Žákovi a složení Slibu člena 
AS VUT 

5. Informace vedení VUT 
6. Informace z Rady vysokých škol 
7. Informace SK AS VUT 
8. Ekonomické záležitosti  
 Majetkoprávní záležitosti  
 Další ekonomické záležitosti 

9. Legislativní záležitosti 
 Dodatek č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT  
 Dodatek č. 1 ke Statutu Fakulty informačních technologií VUT  
 Řád výběrových řízení VUT – nové znění (předložení) 
 Etický kodex VUT – nové znění (předložení) 
 Návrh na rozšíření Etické komise VUT 
 Dodatek č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu  
 Úspěšné ukončení studia zástupce FIT ve studentské komoře AS VUT Bc. Viktora Konupčíka a vyhlá-

šení doplňovacích voleb do AS VUT na FIT VUT 
10. Pedagogické záležitosti 
 Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti ÚSI pro rok 2022 
 Další pedagogické záležitosti 

11. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

12. Různé   
 Jmenování zástupce AS VUT do komisí pro výběrová řízení pro obsazování míst akademických, vý-

zkumných a vývojových pracovníků na CESA VUT 
 Různé 
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1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky dnešního 
zasedání – rektora Janíčka, členy vedení VUT – prorektorku Šimberovou, prorektory prof. Doupovce, 
doc. Housera, kancléře Mgr. Gregorka a kvestorku Mgr. Němcovou. Dále doc. Hanáček přivítal pří-
tomné členy AS VUT a stálé a ostatní hosty zasedání.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Pozvánka na zasedání AS VUT byla rozeslána všem členům AS VUT a vedení VUT dne 6. 9. 2022 
(uložena na Sharepointu). V následujících dnech byly AS VUT dodatečně předloženy další návrhy 
rektora Janíčka – nové znění Řádu výběrových řízení VUT, nové znění Etického kodexu VUT + tři 
návrhy na personální doplnění Etické komise VUT. Dále rezignovala členka SK AS VUT Bc. Vero-
nika Špundové z FaVU a program jednání byl doplněn o uvedení do funkce nového zástupce FaVU 
(náhradníka za člena AS VT) MgA. Martina Žáka. Členové AS VUT obdrželi aktualizovanou po-
zvánku e-mailem dne 8. 9. 2022.  

Dne 9. 9. 2022 zaslal kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka ještě návrh Dodatku č. 5 k Orga-
nizačnímu řádu Rektorátu – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT (uložen na Sharepointu). 
Dle sdělení kancléře Gregorka budou všechny dodatečně předložené návrhy rektora schvalovány 
až na říjnovém zasedání AS VUT.  

Předseda AS Hanáček sdělil, že dnešní program bude ještě doplněn o prezentace členů vedení VUT 
– doc. Housera a kvestorky Němcové, které proběhnou v rámci bodu 5. Informace vedení VUT. 
Následně podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT ve verzi ze dne 8. 9. 
2022, s doplněním návrhu Dodatku č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT. 
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT – verzi ze dne 8. 9. 2022, 
s doplněním návrhu Dodatku č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 7/2022 ZE DNE 30. 6. 2022  
 
Zápis z jednání AS VUT č. 7/2022 ze dne 30. 6. 2022 (viz zasedání AS konaného v rámci výjezdního 
zasedání AS VUT ve Valči) byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 23. 8. 2022 (uložen na Sha-
repointu). Do dnešního dne nebyly k zápisu vzneseny připomínky.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše 
uvedenému zápisu připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno 
k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 7/2022 ze dne 30. 6. 2022.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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4. REZIGNACE ČLENKY AS VUT Z FAVU BC. VERONIKY ŠPUNDOVÉ  
    A PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ČLENSTVÍ V AS VUT ZVOLENÉMU NÁHRADNÍKOVI ZA ČLENA AS VUT 
    NA FAVU - MGR. ET MGA. MARTINU ŽÁKOVI A SLOŽENÍ SLIBU ČLENA AS VUT 
 
Dne 7. 9. 2022 zaslala Bc. Veronika Špundová e-mailem předsedovi AS VUT doc. Hanáčkovi svou 
rezignaci na funkci členky AS VUT – z osobních důvodů a kvůli studijním povinnostem. Bc. Špun-
dová ve své rezignaci sdělila, že si velmi váží zkušeností, které v rámci svého členství v AS VUT 
získala. Doc. Hanáček jí poděkoval za její působení ve funkci členky AS VUT.  

Na dnešní zasedání AS VUT byl pozván její náhradník zvolený ve volbách do AS VUT v listopadu 
2020 Mgr. et MgA. Martin Žák. Předseda AS VUT Hanáček mu předal Osvědčení o členství v AS 
VUT a MgA. Žák poté složil Slib člena AS VUT.  
 
 

5. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Rektor Janíček úvodem přivítal účastníky dnešního zasedání AS a popřál jim hodně úspěchů do 
nového Akademického roku 2022/2023.  

▪ Připomínkování novely zákona o VŠ: Dominantní je připomínkování části týkající se doktorského 
studia, připomínky za VUT byly odeslány. Předpoklad účinnosti novely od 1. 1. 2024. 

▪ Informace z oblasti působení prorektora Weitera:  
- Příprava a monitoring projektů OP JAK – Špičkový výzkum: Informace k přípravě materiálů 

pro projekty Špičkového výzkumu jsou uvedeny v příloze Zápisu č. 12 z kolegia rektora ze 
dne 6. 9. 2022. Mimo jiné jde o seminář pro žadatele pořádaný MŠMT, který proběhl ve středu 
7. 9. 2022 od 9:30, a to distanční formou. Z důvodu koordinace přípravy těchto projektů je 
potřeba provést monitoring zapojení F/S do všech projektů, tj. projektů koordinovaných VUT 
i projektů ostatních VaV institucí.  

- Příprava ustanovení Mezinárodní vědecké rady VUT: Byla zahájena příprava ustanovení me-
zinárodní vědecké rady VUT (ISAB VUT). Tato rada má mít jak reprezentativní (poradenský), 
tak exekutivní charakter (vazba na OP JAK a M3 v M17+). F/S jsou žádány o návrhy členů 
ISAB VUT tak, aby návrhy reflektovaly oborové členění, tj. obory FORD (resp. subford), ve 
kterém má fakulta dominantní zaměření. Očekávají se 1, max. 2 návrhy za fakultu (jméno, 
instituce, obor FORD druhé úrovně, stručné zdůvodnění). Jedná se o předběžné návrhy bez 
oslovování nominovaných, jejich souhlas bude vyžádán až ve druhém kroku.  

- Předání diplomů novým docentům na VUT / čtvrtek 15.9.: Proběhlo předání diplomů novým 
docentům na VUT. Děkani F/S nebo jejich zástupci jsou žádáni o představení nových docentů 
a o účast na ceremoniálu.  

- Porada s proděkany pro VaV / čtvrtek 8.9. od 13:00: Hlavním cílem porady byla příprava 
vykázání vybraných výsledků do hodnocení v Modulu 1 podle M17+. VUT by mělo v letošním 
roce vykázat 116 výsledků, přičemž tolika kvalitními výsledky nedisponuje. Primárním důvo-
dem je, že jsou do RIV vykazovány i nekvalitní výsledky či výstupy, které nemají charakter 
výsledku (např. abstrakt). Bude proto také potřeba připravit novou metodiku pro vykazování 
a evidenci výsledků, a to i návaznosti na nový připravovaný modul pro evidenci výsledků 
VaV. V rámci porady byla projednána i další aktuální agenda.  

▪ Navázána spolupráce s Asociací výzkumných organizací: VUT v Brně se 30. června 2022 připo-
jilo k Asociaci výzkumných univerzit (AVU), jejímž cílem je sdružovat české univerzity, které svou 
konkurenční výhodu staví na špičkovém výzkumu, tím vytváří příležitost pro rozvoj kvalitního 
vzdělávání. Brněnská technika tak doplní stávající členy: Univerzitu Karlovu, Masarykovu univer-
zitu, Univerzitu Palackého v Olomouci, České vysoké učení technické a Vysokou školu che-
micko-technologickou. Propojení šesti předních výzkumně orientovaných českých univerzit, 
z toho tří technických a tří přírodovědno-medicínských a humanitních, vytváří potenciál pro vše-
stranné pokrytí celého spektra odborností v oblasti vzdělávání a výzkumu a otevírá možnosti ši-
roké odborné a interdisciplinární spolupráce.  
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▪ Organizační změny Rektorátu: Nyní probíhá implementace Dodatku č. 4 k Organizačnímu řádu 
Rektorátu VUT. Dále byl AS VUT předložen Dodatek č. 5 týkající se celkového dokončení reor-
ganizace odborů Rektorátu a zefektivnění jejich činností, jehož schválení se předpokládá na 
příštím zasedání AS VUT dne 11. 10. 2022. Z důvodu zásadních změn v organizaci rektorátních 
činností s tímto návrhem souvisí i personální dopady. Cílem změn je konsolidace rektorátu a 
nastavení systému funkčních míst.  Z toho důvodu rektor při předložení návrhu respektoval i 
standardní čtyřtýdenní předkládací lhůtu k projednání, současně zdůraznil, že se jedná o důvěrný 
materiál.  

▪ Klíčová témata, která nyní řešíme: zahájení akademického roku, jak bude VŠ fungovat v rámci 
oblasti energií, kde je situace velmi kritické z hlediska obrovského nárůstu cen. VŠ v současné 
době řeší otázku, jak budou fungovat na podzim a v zimě. MŠMT aktuálně řeší finanční podporu 
vysokým školám, velké VŠ mají nějaké rezervy, malé budou mít veliký problém.   

▪ HR AWARD: Do konce kalendářního roku je nutno naplnit Akční plán HR Award, Plán genderové 
rovnosti a další agendy HR Award. V souvislosti s tím proběhla revize znění Etického kodexu 
VUT, Řádu výběrových řízení (ŘVŘ) a personální strategie. Připomínky k Etickému kodexu i 
ŘVŘ byly vypořádány, dokumenty budou předloženy do AS VUT. Připomínka ke zveřejňování 
výběrového řízení v angličtině, kterou vedení obdrželo z F/S, nebyla akceptována; jedná se o 
podmínku HR Award.  

▪ Rozhodnutí v souvislosti s vývojem krizové situace v šíření koronaviru Covid-19 č. 6/2022: Roz-
hodnutí rektora č. 6/2022 bude nahrazeno rozhodnutím č. 14/2022. Vedení VUT bude postupo-
vat podle vývoje epidemiologické situace a v souladu s vládními opatřeními. Zásadní podmínkou 
je, aby zaměstnanci a studenti VUT, kteří vykazují příznaky respiračního onemocnění, pracovali 
na HO / neúčastnili se výuky. Rektor požádal o důslednou komunikaci a dodržování této pod-
mínky a apeloval na zodpovědný přístup všech zaměstnanců i studentů VUT.  

▪ EVALUACE EUA: Rektor informoval o přípravě na evaluaci a dokončování sebehodnotící zprávy. 
Požádal F/S o komentování prvního draftu. Dále informoval o záměru přihlásit se do soutěže o 
pořádání výroční konference EUA v Brně na VUT v roce 125. výročí založení VUT 2024. 

▪ Mzdové tarify 2023: Rektor informoval o projednávání záměru o úpravě tarifů (od 1. 4. 2023). 
Rektor požádal děkany a ředitele o zohlednění tohoto předpokladu při přípravě rozpočtu na 
r. 2023. 

▪ Rozpočet 2023: Rektor informoval o připravené koncepci úprav pravidel rozpočtu 2023. Během 
září budou zahájena jednání. 

 
➢ Kvestorka Němcová 

Kvestorka Němcová přednesla členům AS VUT prezentaci týkající se cen energií (elektřina, plyn). 
Tuto analýzu energií a draft návrhů koncepce úspor zaslala kvestorka děkanům a ředitelům F/S. 
Přechod do online prostředí prozatím není z důvodu zachování kvality výuky zvažován.  
 
➢ Prorektor Houser 

Prorektor přednesl svou prezentaci týkající se reklamních předmětů – „Merch VUT“ (viz např. elek-
tronická hrací kostka s logem VUT).  
 
➢ Prorektor Doupovec 

Prorektor seznámil členy AS VUT s následujícími informacemi, které jim poskytl i písemně ve formě 
příloh (přiložené dokumenty byly rozeslány členům AS VUT e-mailem po zasedání AS VUT).  
▪ Příloha č. 1 obsahuje návrh novely VŠ zákona, v Příloze č. 2 je návrh novely standardů pro 

akreditace, v Příloze č. 3 jsou připomínky ČKR (včetně připomínek VUT). Hlavní změny: 
o Ruší se státní doktorská zkouška. Tedy doktorské studium se ukončuje obhajobou diser-

tace.  
o Obhajoba bakalářské práce bude nepovinnou součástí SZZ, může být i jedinou součástí. 
o Obhajoba diplomové práce bude povinnou součástí SZZ, může být součástí jedinou. 
o Odložení zveřejnění závěrečné práce se prodlužuje ze tří na 5 let. 
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o Ruší se povinnost vybírat poplatek za studium ve studijním programu uskutečňovaném 
v cizím jazyce (místo povinnosti to bude možnost). 

o Možnost přiznat stipendia na podporu mobility také absolventům a zaměstnancům VŠ. 
o Stanovení minimální výše stipendia pro doktorandy (násobek minimální mzdy). 
o Součástí studijních povinností v DSP již není přímá pedagogická činnost. 

▪ Rada NAÚ na svém zasedání č. 7/2022 konaném dne 14. července 2022 schválila úpravu řady 
metodických materiálů, viz https://nauvs.cz/index.php/cs/metodiky . 

▪ V Příloze č. 4 je chronologický souhrn postupu VUT ve věci kritických studijních programů.  
Shrnutí: 

o Na VUT tuto věc ošetřuje Rozhodnutí rektora č. 11/2022 a jeho přílohy. 
o Kritické studijní programy původně identifikovaly FIT, FEKT, FAST a FSI. Děkani FSI 

a FIT však dne 31. 8. 2022 své rozhodnutí přehodnotili a sdělili rektorovi, že již nemají 
kritické studijní programy.  

o Dosavadní vyjádření FAÚ k dopisům VUT jsou velmi obecná a mají nulovou informační 
hodnotu.  

 
➢ Prorektorka Šimberová 
 
▪ Ukrajina a Bělorusko 

Informace opětovně přeposlány na referentky a proděkany F/S, s instrukcemi a termíny. Shrnutí 
informací ze zápisů věnovaných tématu refundace vynaložených prostředků na podporu ukrajin-
ských studentů: 
A. Podnět MŠMT pro ukrajinské studenty, 1. termín podání: 31. 5. 2022, bylo již vyřízeno, po-

žadované prostředky byly přiděleny (týkalo se 7 ukrajinských studentů – krátkodobých po-
bytů).  

B. Podnět MŠMT pro ukrajinské studenty, 2. termín podání: říjen 2022 – Aktuální  
F/S mají možnost žádat o příspěvek na ukrajinské studenty v říjnovém termínu (deadline pro 
podání žádosti je 31. 10. 2022), kdy půjde především o full degree studenty (diplomová mobilita). 
V této žádosti mohou F/S žádat o příspěvek na ukrajinské studenty zpětně i za období první 
žádosti, tedy za období od 24. 2. – 31. 5. 2022. 
C. Projekt MŠMT na podporu kurzů ČJ ukrajinských uprchlíků, který připravilo MŠMT a jenž 

bude podpořen z fondů EHP a Norska. Jedná se o:  

- stávající či budoucí studenty ukrajinského státního občanství s tzv. vízem strpění nebo kte-
rým byla v České republice udělena dočasná ochrana, 

- pedagogické pracovníky ukrajinského státního občanství s tzv. vízem strpění nebo kterým 
byla v České republice udělena dočasná ochrana, kteří absolvovali na Ukrajině střední pe-
dagogickou školu nebo vysokou školu v učitelském studijním programu, 

- 10–15 účastníků ve skupině: paušální částka v plné výši, 
- 5–9 účastníků ve skupině: poměrné krácení paušální částky (750 EUR na účastníka), 
- min. 2 skupiny, max. 20 skupin. 

Předpokládaná časová způsobilost výdajů: 1. 7. 2022 – 31. 10. 2022 
Předpoklad vyplacení prostředků – listopad/prosinec. 

Sdělení, zda bude mít VUT zájem o tento projekt, bylo nutné zaslat nejpozději do 17. 5. 2022.  
D. Podnět MŠMT pro běloruské studenty 
Podnět byl vypsán MŠMT v souvislosti se situací v Bělorusku po prezidentských volbách 2020, 
je určen pro studenty krátkodobých a diplomových mobilit: bylo již vyřízeno.  
- Diplomové mobility – studenti zapsaní do AR 2020/2021, kteří ve studiu pokračují, 
- studenti zapsaní ke studiu v AR 2021/2022. 

▪ Informace z oblasti mobilit 

Erasmus: 

- VUT byl schválen projekt KA171 kreditová mobilita – grant pro dvě země – Bosna a Herce-

govina (FA) a Černá Hora (FA + FEKT). Projekt trvá od 1. 8. 2022 do 31. 7. 2025. 

- Od 17.10. do 21.10. 2022 proběhne Staff Week. 

https://nauvs.cz/index.php/cs/metodiky
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Welcome Week: Termín 12. 9. – 18. 9. 2022 
MEMOV I. a II.: Příprava podání zpráv o realizaci a žádostí o platbu, termíny odevzdání koncem 
září 2022.  
JCMM: Sběr žádostí od fakultních referentek do 30. 8. 2022, pak vyhodnocení a vydání rozhod-
nutí o stipendiích. Pravidla smlouvy VUT a JCMM upravují, že by VUT mělo studenty podporovat 
v řádném studiu prezenční formy. Nebude podporovat nadále studenty, kteří mají dobu studia 
delší než 4 roky. 

▪ Sítě a Asociace a Mezinárodní vztahy 

EULiST: 

- Projekt VUT nezískalo, začíná příprava projektu do další výzvy (březen 2023). 

- Ke konsorciu EULiST se oficiálně připojil další člen z Francie – IMT (Institut Minés-Télécom). 

Koordinátor informoval, že toto rozhodnutí bylo jednohlasně odsouhlaseno President a Ma-

nagement Boardem. 

- Další schůzka Coordination Office proběhne v Barceloně při příležitosti veletrhu EAIE, kam 

se partneři chystají. Předmětem schůzky bude zejména doladit agendu na říjnový prezident-

ský meeting v Madridu. 

- V rámci veletrhu EAIE proběhne také slavnostní recepce organizovaná DZS při příležitosti 

Českého předsednictví v Radě EU. Každá univerzita má místa pro své partnery.  

- Minulé pondělí proběhla schůzka VUT koordinátorů za jednotlivé Work Packages. V rámci 

agendy byl řešen další vývoj projektu EULiST a nastaven interní systém komunikace. 

- Následně 5. 9. 2022 proběhla EULiST infoschůzka se všemi zapojenými členy za VUT. Bylo 

probráno další směřování projektu EULiST. 

- V průběhu září a října mají jednotliví WP leaders a co-leaders dodat konkrétní kroky a pro-
jekty, které se budou realizovat do konce roku 2022. 

CESAER: 
- Workshop 17. 10. v rámci ICRI 2022 (International Conference on Research Infrastructures). 

- CESAER Annual Meeting (CAM 2022) v Drážďanech (12. 10.–15. 10. 2022) – rektor VUT 
má v programu Keynote Speach k tématu role technického vzdělávání. 

 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Výsledek výběrového řízení na pozici ředitele CVIS: Na základě výběrového řízení byl na pozici 
ředitele CVIS s účinností od 1. 8. 2022 vybrán Ing. Tomáš Krutiš, který doposud působil jako 
vedoucí Oddělení ekonomických systémů CVIS. Ve výběrovém řízení bylo přihlášeno 7 ucha-
zečů, vybraní uchazeči podstoupili v rámci výběrového řízení personální diagnostiku.  

▪ Výsledek výběrového řízení na pozici Správce informačních systémů (CIO): Na základě výběro-
vého řízení byl s účinností od 1. 11. 2022 vybrán Mgr. Jiří Dobrovolný. Má bohaté zkušenosti se 
správou IS a řešil mnoho souvisejících projektů na českých univerzitách (včetně VUT). V rámci 
výběrového řízení rovněž podstoupil personální diagnostiku.  

▪ Dále bylo vypsáno výběrové řízení na tajemníka CVIS, s termínem podání přihlášek na perso-
nálním oddělení nejpozději do 10. 10. 2022. 

▪ Na CVIS se v tuto chvíli zaměřujeme na stabilizaci prostředí po nástupu nového managementu. 
Z pohledu řízení jsou řešeny primárně strategické aktivity a cíle spadající do hlavních činností 
VUT (vzdělávání a tvůrčí činnost), doplňkové aktivity mají nižší prioritu. Je velmi nutné posílit 
metodickou činnost CVIS jak pro interní procesy, tak pro poskytované služby. Připravuje se or-
ganizační změna CVIS, metodika Požadavkového systému a Katalog služeb. Současně je tvořen 
aktuální přehled Portfolia projektů, která CVIS řeší, či má v budoucnu řešit. Jsou zaváděny stan-
dardní řídicí nástroje, které absentovaly a byla posílena komunikace dovnitř i vně CVIS.  

▪ Medaile a ceny rektora: Členové kolegia rektora zaslali kancléři rektora nominace pro udělení 
medailí a cen rektora. Návrhy byly projednány vedením VUT a rektor rozhodl o udělení vyzna-
menání. Dle interních pravidel VUT podléhá návrh na udělení Zlaté medaile VUT podmínce pro-
jednání ve Vědecké radě VUT, která ještě může do procesu zasáhnout.  
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▪ Etický kodex VUT a doplnění Etické komise VUT: Připomínky k návrhu byly vypořádány, Etický 
kodex VUT, včetně doplnění Etické komise VUT, byl následně předložen AS VUT k projednání, 
bude projednán po uplynutí čtyřtýdenní předkládací lhůty na příštím zasedání AS VUT v říjnu.  

▪ Řád výběrových řízení VUT: Připomínky k návrhu byly rovněž vypořádány, nyní byl postoupen 
AS VUT, bude rovněž projednáván na říjnovém zasedání AS VUT.  

 
 

6. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela informoval o jednáních Rady vysokých škol v průběhu let-
ních prázdnin, v této době probíhala obsáhlá jednání týkající se přípravy novely zákona o VŠ. Bylo 
shromážděno velké množství připomínek ze všech vysokých škol, jednala o nich i SK RVŠ, následně 
se konalo mimořádné Předsednictvo RVŠ. První pracovní jednání po prázdninách týkající se připo-
mínkování novely zákona o VŠ se uskutečnilo dne 8. 9. 2022. RNDr. Popel se tohoto jednání nemohl 
zúčastnit z důvodu své zahraniční pracovní cesty, zúčastnil se jej v jeho zastoupení delegát v RVŠ 
za FSI doc. Ing. Jan Roupec, Ph.D., který je místopředsedou LK RVŠ. Další jednání reprezentací 
k návrhu novely zákona o vysokých školách se uskuteční dne 21. 9. 2022 od 15:00 na MŠMT ČR. 
Jednání k ekonomice a energiím se bude konat na zasedání Předsednictva RVŠ ve čtvrtek 15. 9., 
po konzultaci s kvestorkou Němcovou a rektorem Janíčkem bude RNDr. Popela reprezentovat ná-
zory VŠ. 

Ing. Kruljacová informovala o aktivitách SK VUT, která spolupracuje se SK RVŠ: připomínkování 
novely zákona o VŠ, organizace Konference akademických senátorek a senátorů (říjen), příprava 
organizace Valného shromáždění Evropské studentské unie (listopad). Lze předpokládat účast rek-
tora VUT, zástupců ČKR a RVŠ.  
 
 

7. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o aktivitách SK AS VUT: 
▪ Ukončeno členství dvou zástupců fakult ve SK AS VUT – Bc. Veronika Špundová (FaVU 

a Bc. Viktor Konupčík (FIT). Vzhledem k tomu, že Bc. Konupčík byl místopředsedou SK AS 
VUT, nominovala SK do této funkce Ing. Katarínu Rovenskou. 

▪ SK AS VUT připravuje Příručku doktoranda VUT; probíhá komunikace s fakultními zástupci, 
kteří připomínkují navržený koncept, čeká se ještě na dvě fakulty a přistoupí se k plnění ob-
sahové části. Finální verze v češtině i angličtině bude hotová do konce kalendářního roku.  

▪ Probíhá seznamovací akce pro studenty prvního ročníku na VUT „Předškolovák VUT“, která 
se koná na Vranovské přehradě. Prvního turnusu se účastnilo 370 studentů, druhého také 
370 studentů.  

▪ Připravuje se směrnice pro studentské organizace, která již byla připomínkována Právním 
odborem Rektorátu, kvestorkou a momentálně se dokončuje finální verze ve spolupráci 
s kancléřem. Do konce příštího týdne bude směrnice rozeslána k připomínkám děkanům 
a ředitelům na F/VŠ ústavy.  

▪ Univerzitní akce, na jejichž organizaci se podílí studentské organizace / SK AS: 
o 17. 9. 2022   Erasmus festival 
o 21. 9. 2022  Hudba z FEKTu 
o 4. 10. 2022   FASTfest 
o 4. 10. 2022  Hokejový souboj VUT vs. MUNI 
o 7. 10. 2022  Konference akademických senátorek a senátorů 
o 16. 11. 2022  Strojařské schody 
o 17. 11. 2022  Brněnský sedmnáctý 
o 9. 12. 2022  Ples VUT 
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8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Majetkoprávní záležitosti 

 
Z pověření rektora Janíčka předložil kancléř Gregorek e-mailem dne 23. 7. 2022 majetkoprávní ná-
vrh spolu s komentářem. Členové AS VUT obdrželi tento návrh e-mailem dne 26. 7. 2022 spolu 
s odkazem na Sharepoint. Jedná se o zřízení služebnosti, která byla předložena v souvislosti 
s agendou Správní rady VUT. 

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil, že ekonomická komise se 
k tomuto návrhu nevyjadřovala, jedná se o standardní návrh, ke kterému nejsou připomínky.  

1. Zřízení služebnosti v K.ú. Medlánky, Pavel Křenek 

Odůvodnění: 
VUT na základě žádosti oprávněného zřizuje k tíži pozemku ve svém vlastnictví služebnost cesty ve prospěch 
pozemku p.č. 839/263 orná půda, k.ú. Medlánky, a to v rozsahu stanoveném Geometrickým plánem pro vy-
mezení rozsahu věcného břemene k částem pozemků č. 1737-077/2021.  
Mezi povinnými je vedle VUT současně obchodní společnost GasNet, s.r.o, která vlastní pozemky, které budou 
rovněž zatíženy služebností cesty ve prospěch oprávněného. 
Služebnost se zřizuje jako úplatná, ve formě ročních plateb ve prospěch VUT.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k tomuto návrhu nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č.  4: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 839/264 v k.ú. Medlánky, spočívající ve 
zřízení služebnosti cesty ve prospěch pozemku p.č. 839/263, v k.ú. Medlánky. 
VUT je povinným a Pavel Křenek, nar. 4. 12. 1979, bytem Ríšova 1018/26, Žebětín, Brno, PSČ 641 
00, oprávněným. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

 Další ekonomické záležitosti 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že jednání EK AS VUT po prázdninách se bude konat 
v úterý 25. 9. 2022, čas jednání bude upřesněn. 
 
 

9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatek č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT  
 
Dodatek č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT předložil z pověření rektora Janíčka 
prorektor Doupovec e-mailem dne 5. 9. 2022 spolu s komentářem (bezprostředně rozeslán všem 
členům AS VUT, uložen na Sharepointu). Prorektor Doupovec ve svém komentáři zaslal odkaz na 
dosud platnou verzi pro možnost srovnání s navrženými změnami a dále uvedl hlavní změny: 

• dosavadní verze byla poměrně komplikovaná, 

• ruší se dosud povinné (ale naprosto nefunkční) komise: Komise k oblasti vzdělávací čin-
nosti, Komise k oblasti tvůrčí činnosti, Komise k oblasti třetí role, Komise k oblasti řízení 
a podpůrných procesů,  

• zůstává možnost zřizovat Pracovní skupiny RVH VUT,  

• Pracovní skupina se zřizuje povinně v případě posouzení návrhu studijního programu, 

• ruší se konzultanti, 

• zřizuje se institut Externího hodnotitele (v případě posuzování návrhů studijních programů).  
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Prorektor Doupovec na dnešním zasedání AS zrekapituloval, že dochází ke zjednodušení tohoto 
předpisu, vypuštění nefunkčních částí a přizpůsobení realitě. Tento vnitřní předpis podléhá po 
schválení v AS VUT registraci na MŠMT. V rámci dobrých vztahů požádal Mgr. Sobotka zástupce 
MŠMT o „neformální shlédnutí“ návrhu předpisu. Prorektor Doupovec zaslal pro informaci také vy-
jádření Mgr. Peigerové (MŠMT) k dokumentu, její připomínky již byly zapracovány do předloženého 
návrhu.  

Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že tento návrh nesplňuje předkládací lhůtu k projednání AS VUT, 
takže v případě dnešního hlasování o jeho schválení bude nutné nejprve hlasovat o schválení jejího 
zkrácení. Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda se někdo chce k předpisu vyjádřit – nikdo ze členů AS 
VUT nevznesl žádnou připomínku a členové AS VUT dále hlasovali o schválení dvou níže uvede-
ných usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.   
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.   
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
 Dodatek č. 1 ke Statutu Fakulty informačních technologií VUT  

 
Návrh Dodatku č. 1 ke Statutu Fakulty informačních technologií VUT předložila z pověření předsedy 
AS FIT pí. E. Durániková e-mailem dne 30. 6. 2022. Návrh byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
5. 7. 2022 (uložen na Sharepoint). Dne 25. 8. 2022 zaslala e-mailem pí. Durániková doplnění zdů-
vodnění návrhu – bezprostředně rozesláno členům AS VUT.  
Zdůvodnění návrhu Dodatku č. 1 ke Statutu FIT:  
Účinností novely zákoníku práce (od 30. 7. 2020) došlo ke změně v ustanovení týkajícím se ustanovování 
pozic vedoucích I. stupně, kdy nově nelze u této pracovní pozice smluvně sjednávat odvolatelnost z vedoucího 
pracovního místa. V důsledku této novely reaguje navrhované ustanovení Statutu FIT tak, aby i nadále děkani 
mohli vedoucí ústavu a center (v pozici vedoucího I. stupně) uvést do funkce a zároveň zůstala i možnost 
řešení ukončení výkonu práce na vedoucím pracovním místě. A to vše v souladu se stávající právní úpravou.  

E-mailem dne 25. 8. 2022 požádal předseda AS VUT Hanáček rektora Janíčka, aby dle § 9 odst. 1 
písm. b) 2. zákona č. 111/1998 Sb. sdělil své stanovisko k předloženému návrhu. Současně požádal 
i o vyjádření vedoucího PrO Rektorátu Mgr. Sobotky. Návrh projednala legislativní komise AS VUT 
per rollam, někteří členové LK AS VUT požadovali vyjádření Mgr. Sobotky, které zaslal až dne 12. 9. 
2022 odpoledne (stanovisko k návrhu bylo negativní). S výsledkem hlasování LK AS VUT per rollam 
seznámila členy legislativní komise e-mailem předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová, která se 
z dnešního zasedání AS omluvila:  

„Sděluji výsledek hlasování LK AS VUT per rollam. Předesílám, že LK se vyjadřovala, aniž měla k dispozici 
stanovisko Právního odboru Rektorátu. To bylo zasláno před několika okamžiky. Pro úplnost dodávám, že 3 
členové/členky LK se vyjádřili v tom směru, že stanovisko Právního odboru postrádají. 
Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení Dodatku č. 1 ke Statutu 
FIT VUT.  
Hlasování: pro – 6 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy (z toho 1 výslovně, 2 se ve lhůtě nevyjádřili).“ 

S přihlédnutím k vyjádření, které před chvíli zaslal vedoucí Právního odboru Rektorátu Mgr. Sobotka, je na 
každém členovi AS, jak bude o Dodatku č. 1 Statutu FIT hlasovat. Je otázka, nakolik by bylo možné (a obha-
jitelné) na onu kritizovanou formulaci nahlížet tak, že jde o zjevnou chybu v psaní, že smyslem je ustanovování 
do funkce a ukončování funkčního období. Je k úvaze, nakolik je v kompetenci AS VUT posuzovat vhodnost 
úpravy vnitřních vztahů na fakultě (vizte vyjádření Mgr. Sobotky v části délky funkčního období vedoucích). 
Má AS VUT právo neschválit vnitřní předpis fakulty, který neodporuje vnitřnímu předpisu VUT, ani neodporuje 
právnímu předpisu? Závěrem dodávám, že mám za to, že by na vedení VUT měl zaznít důrazný apel na 
děkany fakult coby předkladatele většiny vnitřních předpisů (a jejich změn), aby dříve, než bude vnitřní předpis 
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(jeho změna) předložen ke schvalování fakultnímu senátu, byl text konzultován s Právním odborem Rektorátu. 
Předejde se tak tomu, aby AS VUT vracel vnitřní předpisy fakultním senátům k přepracování.“ 

Vyjádření vedoucího PrO Re Mgr. Sobotky a výše uvedený e-mail předsedkyně LK AS VUT Mgr. 
Musilové týkající se výsledků hlasování LK per rollam obdrželi bezprostředně e-mailem členové AS 
VUT, rektor Janíček a kancléř Gregorek, současně bylo vyjádření Mgr. Sobotky zasláno také před-
sedovi AS FIT Ing. Kočímu.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS krátce informoval o předcházejících jednáních 
FIT při přípravě předloženého návrhu, který byl předem konzultován s PrO, v červnu proběhla jed-
nání i za účasti vedoucího PrO Mgr. Sobotky. Není ale zcela jasné, zda měl při těchto jednáních 
Mgr. Sobotka k dispozici poslední verzi návrhu. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž prů-
běhu vystoupili zejména RNDr. Popela, prof. Vala, Ing. Kruljacová a doc. Steinbauer. V diskusi bylo 
členy LK konstatováno, že za nejkontroverznější lze dle jejich názoru považovat jmenování vedou-
cích ústavů pouze na dobu 1 roku, neboť v tak krátké době nelze zajistit realizaci jakékoliv koncepce 
řízení ústavu. Rektor Janíček v závěru diskuse sdělil, že v rámci legislativní kultury by měly být po-
užívány relevantní právní normy, dle jeho názoru by měl být předpis uveden do souladu s platnou 
právní terminologií. Z manažerského hlediska je minimální doba tři roky, kdy je možné realizovat 
jakoukoliv koncepci. Kvestorka Němcová zrekapitulovala, že děkan FIT se snaží vyřešit změnu vy-
plývající z novely zákoníku práce, kdy nově nelze odvolat vedoucí ústavů z vedoucího pracovního 
místa. Kancléř Gregorek sdělil, že návrh dodatku může ale být chápán i tak, že se děkan FIT snaží 
tuto novelu obejít, a dle jeho názoru jít touto cestou není dobré.  

Po diskusi předseda AS Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu 
dodatku ještě nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že další připomínky nebyly vzneseny, bylo při-
stoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 ke Statutu FIT VUT.   
Hlasování: pro – 3 hlasy, proti – 5 hlasů, zdržel se hlasování – 10 hlasů. 
Návrh nebyl schválen. 

 
 Řád výběrových řízení VUT – nové znění (předložení) 

 
Návrh nového znění Řádu výběrových řízení VUT předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Ja-
níčka e-mailem dne 6. 9. 2022 ve večerních hodinách. Návrh obsahuje tyto dokumenty: čistopis 
předpisu, dále pak řád s vyznačenými úpravami a samostatný soubor vypořádání připomínek, které 
byly doručeny z F/S a vypořádány kvestorkou Němcovou, resp. příslušnými odbory. 

Kancléř Gregorek přednesl na dnešním zasedání AS VUT k předloženému návrhu krátký komentář. 
Členové AS VUT vzali výše uvedený návrh na vědomí s tím, že bude projednán / schválen na zase-
dání AS VUT konaném dne 11. 10. 2022.  

 
 Etický kodex VUT – nové znění (předložení) 
 Návrh na rozšíření Etické komise VUT (předložení) 

 
Návrh nového znění Etického kodexu VUT předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka e-
mailem dne 6. 9. 2022 ve večerních hodinách (rozeslány členům AS VUT e-mailem dne 7. 9. 2022). 
Návrh obsahuje jak čistopis (ver04), tak vypořádání připomínek z F/S (ver03). Současně rektor Ja-
níček přistoupil k rozšíření Etické komise VUT, a to o osoby: 

• Ing. Katarína Rovenská 
• Ing. Jan Zahrádka 
• Ing. Bohdana Šlégrová 

První dva jmenovaní jsou studenti ze SK AS VUT a jejich nominaci podpořila svým usnesením SK 
AS VUT, CV obou studentů uvedeny v příloze. Ing. Šlégrová je zaměstnankyní Personálního odboru 
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Rektorátu VUT a současně bude koordinátorkou rovných příležitostí, což je funkce zřízená Dodat-
kem č. 4 Organizačního řádu Rektorátu VUT. Nový Etický kodex VUT předpokládá povinnou účast 
koordinátorky v Etické komisi VUT.  

Kancléř Gregorek přednesl na dnešním zasedání AS VUT k předloženému návrhu krátký komentář.  

Členové AS VUT vzali výše uvedené návrhy na nové na vědomí s tím, že budou projednány / schvá-
leny na zasedání AS VUT konaném dne 11. 10. 2022.  

 
 Dodatek č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu (předložení) 

 
Návrh Dodatku č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT předložil kancléř Gregorek z pověření 
rektora Janíčka e-mailem dne 9. 9. 2022. Předložený dodatek je realizací další etapy avizovaných 
organizačních změn na Rektorátu VUT. Současně je pro přehlednost přiloženo úplné znění Organi-
začního řádu Rektorátu (barevně) s vyznačenými změnami, rovněž úplné znění OŘ RE v čistopise. 

Kancléř Gregorek přednesl na dnešním zasedání AS VUT k předloženému návrhu krátký komentář.  

Členové AS VUT vzali výše uvedený návrh na vědomí s tím, že návrh bude projednán / schválen na 
zasedání AS VUT konaném dne 11. 10. 2022.  
 
 
 Úspěšné ukončení studia zástupce FIT ve studentské komoře AS VUT  

Bc. Viktora Konupčíka a vyhlášení doplňovacích voleb do AS VUT na FIT VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že člen SK AS VUT Bc. Viktor Konupčík ukončil na Fakultě infor-
mačních technologií VUT bakalářské studium a nepřihlásil se k navazujícímu magisterskému studiu. 
Vzhledem k tomu, že v listopadových volbách r. 2020 nebyl na FIT zvolen ve volebním obvodu stu-
dentů náhradník, je třeba na dnešním zasedání AS VUT vyhlásit doplňovací volby. Předseda AS FIT 
Ing. Kočí zaslal dne 12. 9. 2022 e-mail, ve kterém sdělil termín konání doplňovacích voleb na FIT ve 
čtvrtek 3. 11. 2022.  

Předsedkyně SK AS VUT navrhla spojit volby do AS VUT s volbami do  AS FIT, které již byly vyhlá-
šeny. Doc. Hanáček telefonicky vznesl dotaz na Ing. Kočího, který sdělil, že problém by nastal v pří-
padě stanoveného termínu pro schválení organizačních pokynů, protože zasedání AS FIT se bude 
konat až 27. 9. 2022. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby do AS VUT ve volebním obvodu studentů na 
Fakultě informačních technologií VUT, které se budou konat dne 3. 11. 2022 (elektronicky). 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

10. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti ÚSI pro rok 2022 

 
Kancléř Gregorek předložil z pověření rektora Janíčka a na žádost ředitele ÚSI prof. Pospíšila Plán 
realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti ÚSI VUT pro rok 2022 e-mailem dne 
20. 7. 2022 (členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 21. 7. 2022 – uložen na Sharepointu). Dle 
informace prof. Pospíšila byl tento dokument projednán a odsouhlasen ve Vědecké radě ÚSI VUT 
per rollam ve dnech 6. 6. – 14. 6. 2022.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému dokumentu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
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Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 
ÚSI VUT pro rok 2022.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

11. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
Vzhledem k nepřítomnosti předsedy KTČ AS VUT prof. Štětiny se bude AS VUT aktuálním záleži-
tostem týkajícími se tvůrčí činnosti věnovat na příštím zasedání AS VUT.  
 
 

12. RŮZNÉ   

▪ Jmenování zástupce AS VUT do komisí pro výběrová řízení pro obsazování míst akademických, 
výzkumných a vývojových pracovníků na CESA VUT 

 
Ředitelka CESA RNDr. Lepková požádala předsedu AS VUT doc. Hanáčka o jmenování zástupce 
AS VUT do komise pro výběrová řízení na obsazení pracovní pozice „Akademický pracovník“ na 
CESA VUT. Vzhledem k tomu, že předpokládaný termín zasedání komise byl ve dnech 5. 9. – 7. 9. 
2022, pověřil předseda AS VUT doc. Hanáček jako zástupce AS VUT předsedu PK AS VUT doc. 
Steinbauera, který je jedním z garantů příslušného studijního programu na CESA VUT. Současně 
doc. Hanáček doporučil jmenování doc. Steinbauera dodatečně oficiálně potvrdit na dnešním zase-
dání AS a jmenovat jej jako zástupce AS VUT i pro budoucí výběrová řízení obdobně jako v případě 
Ing. Krečmera na ÚSI VUT (dle dnešní potvrzené žádosti ředitelky CESA RNDr. Lepkové).  

Členové AS VUT na dnešním zasedání AS hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 

Akademický senát VUT nominuje doc. Ing. Miloslava Steinbauera, Ph.D. jako zástupce AS VUT 
v budoucích komisích pro výběrová řízení pro obsazování míst akademických, výzkumných a vývo-
jových pracovníků na CESA VUT.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Usnesení AS VUT o podpoře rozhodnutí rektora:  

Rektor Janíček informoval členy AS VUT o problematice případu prof. Vojtěcha Adama, který je 
v rámci VUT zaměstnancem VŠ ústavu CEITEC VUT, na kterém je řešen prestižní grant ERC, jeho 
zásluhou získaný pro VUT. Rektor Janíček požádal členy AS VUT o vyslovení podpory k jeho roz-
hodnutí řešení projektu zastavit. Následovala krátká diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu navrhla 
předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová vyjádřit rektoru Janíčkovi podporu. Členové AS VUT 
po diskusi týkající se formulace návrhu usnesení hlasovali o jeho schválení.   
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT bere na vědomí informace rektora VUT, přednesené na zasedání AS VUT 
dne 13. 9. 2022, o možných řešeních následků pochybení v publikační činnosti prof. Vojtěcha 
Adama, doložených na základě provedených auditů, a vyjadřuje podporu rektorovi VUT v souvisejí-
cích krocích vedoucích k posílení etických standardů vědecké práce na VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
  
 
▪ Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že zařazení nových členů SK AS VUT do pra-

covních komisí AS VUT se uskuteční na příštím zasedání AS VUT. Předseda EK AS VUT RNDr. 
Popela sdělil, že jej e-mailem oslovila nová členka SK AS VUT Ing. Šoborová (ustavena do 
funkce na výjezdním zasedání AS VUT v červnu), která mu sdělila, že by chtěla pracovat v eko-
nomické komisi AS VUT. Následovala krátká diskuse mezi předsedkyní SK AS Ing. Kruljacovou 
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a předsedou EK AS RNDr. Popelou, po které členové AS VUT přistoupili k hlasování o schválení 
níže uvedeného usnesení.  

 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT schvaluje Ing. arch. Adélu Šoborovou jako členku EK AS VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
Ing. arch. Šoborová pozvala přítomné členy AS VUT na Vernisáž Fakulty architektury, která se bude 
konat dne 16. 9. 2022, výstava nejlepších závěrečných prací studentů FA se bude konat ve dnech 
od 16. 9.–6. 10. 2022.  
 
Na závěr předseda AS VUT doc. Hanáček poděkoval členům AS VUT a členům vedení VUT za 
účast na dnešním zasedání a za přednesené prezentace a ukončil jednání.  
 

 

   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 8/2022 DNE 13. 9. 2022 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT – verzi ze dne 8. 9. 2022, 
s doplněním návrhu Dodatku č. 5 k Organizačnímu řádu Rektorátu VUT. 
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 7/2022 ze dne 30. 6. 2022.  
 
UAS 4 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 839/264 v k.ú. Medlánky, spočívající ve 
zřízení služebnosti cesty ve prospěch pozemku p.č. 839/263, v k.ú. Medlánky. 
VUT je povinným a Pavel Křenek, nar. 4. 12. 1979, bytem Ríšova 1018/26, Žebětín, Brno, PSČ 641 
00, oprávněným. 
 

UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.   
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 3 k Jednacímu řádu Rady pro vnitřní hodnocení VUT.   
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 ke Statutu FIT VUT.   
Návrh nebyl schválen. 

 
UAS 8 
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby do AS VUT ve volebním obvodu studentů na 
Fakultě informačních technologií VUT, které se budou konat dne 3. 11. 2022 (elektronicky). 
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 
ÚSI VUT pro rok 2022.  
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UAS 10 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 

Akademický senát VUT nominuje doc. Ing. Miloslava Steinbauera, Ph.D. jako zástupce AS VUT 
v budoucích komisích pro výběrová řízení pro obsazování míst akademických, výzkumných a vývo-
jových pracovníků na CESA VUT.  
 
UAS 11 

Akademický senát VUT bere na vědomí informace rektora VUT, přednesené na zasedání AS VUT 
dne 13. 9. 2022, o možných řešeních následků pochybení v publikační činnosti prof. Vojtěcha 
Adama, doložených na základě provedených auditů, a vyjadřuje podporu rektorovi VUT v souvisejí-
cích krocích vedoucích k posílení etických standardů vědecké práce na VUT v Brně. 
 
UAS 12 

Akademický senát VUT schvaluje Ing. arch. Adélu Šoborovou jako členku EK AS VUT v Brně. 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 11. 10. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

Zapsala: Jarmila Cardová 


